
ACTA DE SESSIÓ ORDINÀRIA DE FACULTAT DE LA FACULTAT DE CIÈNCIES 

CELEBRADA EL DIA 19 DE DESEMBRE DE 2018. 

A Bellaterra, a les 12:05 del dia 19 de desembre de 2018, es reuneix a la Sala d’Actes de 

la Facultat la Junta de Facultat de Ciències en sessió ordinària sota la presidència del Sr. 

Degà actuant de secretari el secretari de la Facultat i amb l’assistència dels següents 

membres de la Junta: Antoni Méndez (degà), Ramón Alibés (vicedegà), Lluís Casas 

(vicedegà), Natàlia Castellana (secretària i vicedegana), Gemma Garcia (vicedegana), 

Jaume Aguadé, Sergi Andreu, María Luisa Arboleya, Maria del Mar Baeza, Francisco 

Javier Bafaluy, Xavier Bardina, Joan Carles Bayón, Roger Bergadà, Ester Boix, Carme 

Boix, Alejandra Cabaña, Juan Camacho, Irene Cano, Júila Cano, Esteve Cardellach, Joan 

Josep Carmona, Anna Cima, Rafel Contreras, José Mª Crespo, Julià Cufí, Antonio José 

Cumplido, Joan-Ramon Daban, Rosario Delgado, Albert Duran, Iluminada Gallardo, 

Marcel-Saïd Galofré, Adrià Garcia, Armengol Gasull, Jordi Gené, David Gómez, Marta 

González, Lluís Gordón, Gregori Guasp, Mª Àngels Guijarro, Jordi Hernando, Kimetz 

Iruretagoyena, Maria Jolis, Mireia Jové, Josep Enric Llebot,  Montserrat Mallorquí, Félix 

Marimón, Pere Masjuan, Victòria Moreno, Ramon Muñoz,  Joan Orobitg, Cristina Palet, 

Carla Peris, Francesc Pi, Joan Francesc Piniella, Ma del Mar Puyol, Albert Rimola, Victor 

Riu, Nil Rodellas, Joaquim Roé, Albert Ruiz, Àlvar Sánchez, Bernat Sánchez, Jan 

Scarabelli, Rosa Maria Sebastián,  Marta Sendra, María Sodupe, Antoni Teixell, Celeste 

Tichel, Bernat Tobella, Núria del Valle, Joan Verdera, Enric Vicens, Miguel Angel 

Vicente, Mario Zarroca.  

S’excusen: Adriana Artola, Anna Barragán, Rosa Camps, Ma Antònia Casals, Ma 

Antònia Casellas,  Juan Jesús Donaire, Mario Furio, Jordi García Orellana, Jordi Garcia-

Anton, Montserrat López Mesas, Santiago Maspoch, Carmen Naya, Rosa Maria Ortuño, 

Pere Puig, Joan Reche, Miquel Àngel Senar, Anna Soler, Santiago Suriñach. 

Convidat: Joan Suades  

Amb l’ordre del dia: 

1.- Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior de 20/12/2017. 

1bis.- Aprovació dels membres proposats pel centre a tribunals de places d’agregat. 

2.-Informe del degà. 

3.-Torn obert de paraules. 

 

 

1.- Aprovació, si escau, de l‘acta de la sessió anterior de 20/12/2017. 

S’aprova per assentiment. 

 



1bis.- Aprovació dels membres proposats pel centre a tribunals de places d’agregat 

El degà explica que per urgències en places que han de sortir i cal fer l’aprovació dels 

membres proposats pel centre. 

 Una plaça de geodinàmica interna: Antoni Teixell, Ma Luisa Arboleya. 

 Dues places de física aplicada: J. Rodriguez, Josep Enric Llebot per una d’elles, 

i  Verònica Ahufinger i Gemma Garcia per l’altra. 

Per a una tercera plaça de física aplicada, la junta dóna confiança al degà per a la proposta 

dels membres.  

 

S’aproven els tribunals de plaça proposats. 

 

2.- Informe del degà. 

El degà comença donant la benvinguda als nous membres de la junta arran de les eleccions 

la sector C celebrades a la tardor i s’alegra de veure la seva participació activa. 

El degà informa dels canvis en l’equip directiu. Agraeix la tasca de la Laia Saumell per 

tots els anys que ha dedicat a la Facultat dins els equips directius. Informa que en Xavier 

Roqué ha passat a ser vicedegà a la Facultat de Filosofia i Lletres. També informa dels 

canvis en les coordinacions de graus i màsters. S’incorporen Ma Luisa Arboleya al grau 

en Geologia, Mar Puyol al grau en Nanociència i nanotecnologia,  Pere Masjuan al màster 

en Física d’altes energies, astrofísica i cosmologia, Carme Boix i Marc Furió al màster 

en Paleobiologia i registre fòssil, i Carles Tabernero al màster en Història de la ciència: 

ciència, història i societat. També informa de la incorporació de gestora de qualitat, Mar 

Jorba. 

El degà informa sobre les dades de matriculació que han estat bones. A novembre 2018, 

hi ha una entrada de 638 estudiants amb una bona demanda i notes de tall en tots els graus. 

El nou grau de Matemàtica computacional i analítica de dades oferia  40 places que s’han 

cobert amb 42 matriculats. La situació dels màsters és estable, no es cobreixen totes les 

places. 

S’han dut a terme les revisions dels plans d’estudi d’Estadística aplicada (a causa de la 

desvinculació de la Universitat de Vic) i Química. El de Ciències ambientals i el de 

Matemàtiques estan en procés de revisió. 

El curs passat es van acreditar 3 màster “en progrés vers l’excel·lència” i actualment 

s’està en procés per l’acreditació de tres més. Es preveu la visita del comitè d’avaluació 

extern en els propers mesos. 

També s’ha dut a terme la revisió del Sistema de garantia intern de qualitat (SGIQ) amb 

l’objectiu últim d’obtenir l’acreditació de la Facultat com a centre. 



S’està treballant en dues propostes de nous graus en el marc de l’aliança A4U: el Grau 

obert en Ciències i Grau en Ciències i Humanitats. En els dos casos la UPF no hi 

participa. S’estan duent a terme converses amb entitats per obtenir beques de cara a la 

mobilitat dels estudiants. En el cas del Grau obert en Ciències, s’aprofitarà l’oferta 

existent d’assignatures del centre. El Grau de Ciències i Humanitats està basat en 

referents existents en universitats estrangeres. Hi participen les Facultats de Ciències, de 

Biociències i de Filosofia i Lletres. Es necessitarà recursos però hi ha el compromís de 

l’equip de govern de la Universitat de proporcionar-los. 

Pel que fa a temes econòmics, s’ha aprovat el nou model de distribució de pressupost de 

funcionament de la UAB. Afecta tant a la facultat com als departaments. Globalment, hi 

ha una millora en el repartiment, i aquest any també ha augmentat la quantitat de diners. 

Alguns dels criteris que influeixen en el repartiment són l’acreditació dels graus i la 

participació a les enquestes. En la convocatòria d’adquisició i renovació d’equipaments 

de laboratoris i altres espais docents especialitzats es va concedir el 54% del demanat. La 

Facultat va rebre 20458,70€ que amb el cofinançament pugen 32517,50€. La 

convocatòria extraordinària va anar més bé pel centre (es van rebre 28141,25€ que amb 

el cofinançament pugen 42259,20€) però aquesta convocatòria no està garantida pel 

proper any. Globalment, entre el concedit i el cofinançat, s’ha pogut invertir 74776,70€ 

en equipament docent. 

Pel que fa a obres i infraestructures, s’han dut a terme les següents actuacions. A la 

Facultat de Ciències, s’ha dut a terme l’electrificació de dues aules i l’adequació d’un 

laboratori d’òptica. Conjuntament amb la Facultat de Biociències, s’ha adequat un 

despatx per la gestora de qualitat, s’han abaixat els sostres de dues aules per millorar-ne 

l’acústica, s’ha equipat una aula per fer classes de màster al mòdul CB (cofinançat amb 

el màster de Química Fina i Polímers), s’han reparat tarimes i bancs i s’ha millorat la 

cobertura de la wifi. La Sala d’actes disposa de nous projectors i també 16 aules. Les 

aules disposen de mini PCs. S’han canviat els ascensors de les torres C5 parell i C7 senar. 

La Facultat disposa ara de pantalles informatives. Està en estudi la millora de la Sala de 

Graus. 

El 18 d’abril es va celebrar l’acte de nomenament de Margarita Salas com a doctora 

honoris causa per la UAB, a proposta de les Facultats de Ciències i de Biociències. Com 

cada any, s’han celebrat el dia de Sant Albert i l’acte de graduació. En les franges 

d’activitats de campus, es va celebrar l’acte dels premis Nobel 2018, el 19 de febrer es va 

commemorar el Dia de la Nena i la Dona a la Ciència, i el 16 de maig, el Dia Internacional 

de la Llum. El proper any 2019 ha estat declarat per la UNESCO Any de la Taula 

Periòdica dels Elements i la Facultat organitzarà diverses activitats. 

 

 

 



3.- Torn obert de paraules. 

A. Teixell pregunta pels membres que formen les comissions de disseny del nous graus. 

La vicedegana Gemma Garcia respon. 

J. Orobitg demana per la situació del nou grau de Matemàtica Computacional i Analítica 

de Dades en referència al pla d’estudi. El degà explica que la primera proposta era 

conjunta amb l’Escola d’Enginyeria (EE) i que en un moment del procés es va decidir 

tirar endavant les dues propostes actuals. La proposta de Ciències té més contingut 

matemàtic. Ambdós estudis han cobert l’oferta de places. El vicerector i l’EE creuen que 

no hi ha recursos suficients i es va considerar de tornar a l’idea original però atesa la bona 

entrada s’ha abandonat la idea de la reunificació. S’estudia la possibilitat de compartir 

algunes assignatures. 

Un representant del col·lectiu d’estudiants demana si el nou grau en Ciències i 

Humanitats no és com el Grau en Ciències Ambientals, posant sobre la taula que no hi 

hagi un departament de Ciències Ambientals. El degà explica que és un grau molt diferent 

amb un enfocament en el que hi participen les facultats de Biociències i Lletres. La 

possible creació d’un Departament de Ciències Ambientals és molt complex i 

competència de la UAB, no de la Facultat. 

Joan Verdera demana el motiu pel qual un acte de dones per la república anunciat i que 

s’havia de celebrar a la Facultat, al final va canviar d’ubicació. Veu negatiu s’hagi perdut 

la competència de decidir els actes que es fan a la Facultat. També expressa la seva opinió 

que unes enquestes generalistes per tota la UAB no serveixen de res. El degà explica la 

Facultat mai va rebre cap sol·licitud per realitzar l’acte i que, d’altra banda, el col·lectiu 

de degans de la UAB havia acordat amb l’equip de govern que es gestionessin 

centralitzadament les peticions per realitzar actes de tipus polític. En aquest cas, la 

vicerectora corresponent va parlar amb les organitzadores i es va canviar el lloc de 

celebració de l’acte. Pel que fa a les enquestes, fer les pròpies enquestes tindria un cost 

que la Facultat no pot assumir. 

S’aixeca la sessió a les 13:08. 

 

Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a 19 de desembre de 2018. 

 

 

Secretària:      Vist i plau 

       Degà 
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